
آزمون سخت دستگاه قضا
اقتصاد سالم، اقتصادي است كه جريان ثروت و منابع اوليه در آن به نحوي 
سامان يابد كه بر قدرت مالي كشور افزوده و جامعه را از ركودي كه حاصل 
ضعف كاركردي دستگاه ها و فساد سازمان يافته در آن است، خارج كند. 
اين مهم از طريق شناسايي ساز و كارها و فرآيندهايي كه بر روابط اقتصادي 

حاكم است، ممكن مي گردد. 
امروز ديگر بر كسي پوشيده نيس��ت كه اقتصاد ايران دچار نوعي چالش 
جدي شده است كه بخشي از آن، حاصل دست اندازي عناصر خاص بر آن 
است كه هر ازگاه، ارقام نجومي اختلاس ها و بگير و ببندها، نشان از بيماري 
اين اقتصاد دارد. اگر تا چند سال پيش خوش بين به آن بوديم كه با يك 
نهيب دستگاه قضا، پديده شوم اختلاس، رانت خواري و .... اين بيمار در بستر 
را نجات داده و سرپا نگه مي داريم، امروز ديگر با ارقام درشتي كه هر روز بر 
صفحه يك روزنامه نقش مي بندد و از قضا، دستگاه قضا نيز در كنفرانس هاي 

خبري، مهر تأييد بر آن مي زند، تقريباً اميدمان نااميد شده است. 
روزگاري 300 ميلي��ارد تومان اختلاس آنچنان برايم��ان بزرگ بود كه 
كمترين فرياد ملت حكم اعدام براي اختلاسگران بود ولي وقتي رقم هزار 
ميلياردي به گوشمان رسيد، چون عمل قاطعي ديده نشد، با نگاهي گذرا 
از كنار آن گذشتيم تا به جايي كه امروز سخن از رقم هاي 3هزار ميلياردي، 
8 هزار ميلياردي و حتي 12هزار ميلياردي كاملاً طبيعي جلوه داده شده 
است و تازه با وقاحت تمام وكلاي مدافع اختلاسگران، سخن از حل موضوع 
و بي گناهي موكلان خود مي گويند. بر س��ر اين كشور چه آمده است كه 
اينچنين بي رگ شده ايم كه انگار سرمايه اي از جيبي به صورت مشروع به 

جيب ديگري منتقل شده است. 
آن روز كه فرمان هشت ماده اي رهبر معظم انقلاب به سران قوا در ابتداي 
سال 1380 كه اتفاقاً به سال »رفتار علوي« نامگذاري شده بود، صادر شد 
تصور مي كرديم از اين پس نظام قاطعانه در مقابل هر مفس��دي خواهد 
ايستاد و با تأسي از حكومت علوي، حلقوم كس��اني را كه حقوق ملت را 
حقوق خود فرض كرده  و نظام اقتصادي را با چالش جدي فس��اد مواجه 
كرده اند، خواهد فشرد. اما دريغ كه از آن زمان تاكنون 15 سال مي گذرد و 
دستگاه قضا با همه تلاش هاي وافري كه انجام داده است، نتوانسته اين ريل 
به انحراف رفته را به مسير خود بازگرداند. شايد دليل اين ضعف را بتوان در 
يكسري روابط فاسد، غيرقانوني و سودجويانه اي دانست كه در دستگاه هاي 
اين كشور موجود است  و يا به جهت حضور برخي نزديكان در بخش هايي از 
دستگاه اجرايي و نظام پولي و مالي كشور، دستگاه قضا را ناتوان در برخورد 

با اين پديده شوم كرده است. 
نبايد فراموش كنيم وقتي بالاترين مرجع اين كشور يعني رهبر عظيم الشأن 
انقلاب در خصوص اهميت مبارزه با فساد اقتصادي، تأكيد مي فرمايند حتي 
اگر اين فساد در دستگاه هاي منتسب به نهاد رهبري است، مبارزه با آن از 
اهميت فوق العاده اي برخوردار است، نشان از آن دارد كه اراده مسئول تراز 
اول اين نظام همواره بر آن قرار داشته تا با اين پديده شوم مقابله شود و در 
اين مسير اصلاً نبايد قائل به خط قرمز بود، چرا كه فساد اقتصادي، پايه هاي 
نظام سياسي را هم متزلزل ساخته و پايگاه مردمي آن را خدشه دار مي كند. 
برخورد با اين معضل، نيازمند همگرايي همه دس��تگاه ها فارغ از بودن يا 
نبودن عضوي يا عنصري منتسب به آنها در فرآيند شوم فساد اقتصادي 
و رانت خواري و ... باشد، يك وظيفه ديني و قانوني است. چراكه بدترين 
شرايط در رابطه با اين پديده زماني فراهم مي آيد كه بخش هاي تأثيرگذار 
بر مردم به اين نتيجه برسند كه مافياي فساد اقتصادي با قدرت هم كاسه 
شده و مافياي قدرت سياسي و اقتصادي را شكل داده است. آن چيزي كه 
با كمال تأسف بايد گفت امروز كم و بيش در بين مردم زمزمه مي شود. مگر 
مي شود فلان عنصر اختلاسگر را با ميلياردها دلار دستگير كرده و در فرآيند 
محاكمات او به سرنخ  فلان شخص به عنوان اقوام درجه يك مسئولي از اين 
نظام رسيد و اخبار آن بر سر زبان ها بيفتد و مردم ببينند در همه مراسمات، 
ديدارها و .... وي حضور دارد، باز خوش بين باش��ند كه بالاخره اين اتفاق 
مي افتد و در بستر مبارزه با فساد اقتصادي در اين پرونده هاي كلان، دستگاه 

عدالت گريبان او را نيز خواهد گرفت. 
آنچه در روزهاي اخير شاهد هستيم، تحرك خاص دستگاه قضايي در 
مبارزه با پديده شوم فساد اقتصادي در پرونده هاي چند هزار ميلياردي 
و بدهكاران بانكي است كه تاكنون با لطايف الحيل از بازپرداخت حقوق 
مردم سر باز مي زده اند و اين تحرك حقيقتاً بارقه اميد را در دل و جان اين 
ملت زنده كرد و به جهت همين تحرك و اقدامات است كه جيغ بنفش 
برخي بلند شده است و نوك پيكان خود را به سمت دستگاه قضا نشانه 
رفته اند. اينجا آزمون سخت قوه قضائيه است و مسئولان دستگاه قضا 
يقين بدانند برخورد قهر آميز آنها ك��ه منبعث از حقيقت قرآن و تأكيد 
اميرالمؤمنين علي )ع( در برخورد شدادآميز با مفسدان و دست اندازان 
به بيت المال اس��ت، مورد حمايت مردم قرار خواهد گرف��ت و نبايد با 
شانتاژهاي رسانه اي و موج خبري از حركتي كه در دور جديد مبارزه با 
فساد آغاز كرده ا ند، دلسرد شده و عقب نشيني كنند كه در اين صورت، 
حتماً شاهد نااميدي بيشتر مردم خواهيم بود كه اين گناهي نابخشودني 
است. دستگاه قضايي مي تواند بار ديگر طعم شيرين عدالت را به مردم 
بچشاند و اين فرمايش اميرالمؤمنين علي )ع( را نصب العين عمل خود 
قرار دهد. آنجا كه در خطبه 15 فرمودند: »به خدا س��وگند، بيت المال 
تاراج شده را هر كجا كه بيابم به صاحبان اصلي آن باز مي گردانم، گرچه 
با آن ازدواج كرده يا كنيزاني خريده باش��ند، زيرا در عدالت گش��ايش 
براي عموم اس��ت و آن كس كه عدالت بر او گران آيد، تحمل ستم بر او 

سخت تر است.«

دبيركل حزب مؤتلفه: 
رئيس جمهور دقيق بگويد 

تحريم ها چه زماني برداشته مي شود
دبي�ركل ح�زب مؤتلفه ب�ا اش�اره ب�ه گ�زارش چه�ارم اجراي 
برج�ام توس�ط وزارت خارج�ه به مجل�س گف�ت: رئيس جمهور 
دقي�ق بگوي�د تحريم ه�ا چ�ه زم�ان برداش�ته مي ش�ود. 
محمد نبي حبيبي با اشاره به يك سالگي برجام گفت: بر اساس گزارش 
چهارم وزارت خارجه به مجلس در خصوص اجراي برجام، 241 شخص 
و نهاد ايراني همچنان در فهرست تحريم هاي غرب و به ويژه امريكا باقي 
مانده اند. حبيبي افزود: اين در حالي است كه رئيس جمهور محترم در 
نشست خبري با رس��انه ها تصريح كرده اند كه تحريم ها برداشته شده 
است اما اين دوگانگي و تناقض را چگونه مي توان تحليل كرد. دبيركل 
حزب مؤتلفه اسلامي تصريح كرد: در گزارش وزارت خارجه آمده است 
تحريم 241 شخص و نهاد ايراني حداكثر تا هفت سال ديگر باقي خواهد 
ماند و پس از اين مدت از فهرس��ت تحريم هاي اروپا، امريكا و سازمان 
ملل خارج مي شود. وي گفت: سؤال ما اين اس��ت مگر رئيس جمهور 
محترم قبل از برجام نفرمودند ما قراردادي را امضا نمي كنيم، مگر اينكه 
در همان روز همه تحريم ها يكجا برداشته شود. پس اين تحريم 241 
شخص و نهاد ايراني چيست كه پس از يك سال هنوز به قوت خود باقي 
است. حبيبي با اش��اره به مصاحبه رئيس چيني اتاق بازرگاني ايران و 
چين كه گفته تحريم هاي بانكي هنوز به قوت خود باقي است، گفت: 
تحريم هاي بانكي مصداق اتمَ نقض برجام است. دبيركل حزب مؤتلفه 
اسلامي با اشاره به مصاحبه رئيس جمهور و اينكه ما در همه بخش ها 
از ركود عبور كرديم، اظهار كرد: حجم عظيم بيكاري، تعطيلي بخش 
بزرگي از كارگاه هاي توليدي كوچك و بزرگ نشان مي دهد كه هنوز 
س��ايه ركود بر س��ر اقتصاد كش��ور وجود دارد.  دبيركل حزب مؤتلفه 
اس��لامي در ادامه به بخش��ي از اظهارات رئيس جمه��ور درخصوص 
منتقدين اشاره و تصريح كرد: اينكه به منتقدين گفته شود برويد عينك 

بزنيد تا دستاوردهاي دولت را ببينيد درست نيست. 
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    خبر یک      بعد از ماه ه�ا اخبار 
ضد و نقيض در رابطه 
با ارتباط حسين فريدون، برادر رئيس جمهور 
با ابر متهم بانكي كشور، روز گذشته سخنگوي 
دس�تگاه قضا رس�ماً اص�ل ارتباط اي�ن دو با 
يكديگر را تأييد كرد و از تحقيقات بيشتر اين 
قوه از متهم دستگير شده در جهت بازگشايي 
داد.  خب�ر  پرون�ده  اي�ن  ت�ازه  ابع�اد 
حجت الاسلام محسني اژه اي، سخنگوي قوه قضائيه 
در ابتداي صد و هفتمين نشست خبري خود گفت: 
دو نفر از محكومان به اعدام اين پرونده حكم شان 
نقض شد و طبق نظر ديوان عالي به شعبه هم عرض 
فرستاده شد. همچنين حكم بابك زنجاني به وي 
ابلاغ شد و پرونده دو نفر از محكومين به اعدام كه به 
شعبه هم عرض ارجاع شده در حال انجام تحقيقات و 
بررسي هاي گسترده است. در حال حاضر تحقيقات 
گس��ترده از اين دو نفر آغاز ش��ده و اگر لازم باشد 
بازپرس سؤالات جديدي را از بابك زنجاني بپرسد 

اين امكان فراهم است. 
وي در ارتباط با پرونده صندوق ذخيره فرهنگيان و 
بانك سرمايه اظهار داشت: چند هزار ميليارد تومان 
در پرون��ده صندوق ذخيره فرهنگي��ان در اختيار 
تعداد معدودي از افراد بدون تضمين براي وصول 
قرار گرفته و همه اين مسائل برخلاف مقررات بانكي 
و تجاري است.  وي با اشاره به اينكه اين مقدار تخلف 
را يكجا براي يك بانك نديده ب��ودم، گفت: تأييد 
مديرعامل نيز براساس مقررات نبوده بلكه براساس 
پشتيباني و نفوذ انجام گرفته، همچنين تسهيلات 
و ميزان آن قانوني نبوده و با توجه به سرمايه مجاز 
در نظر گرفته نشده همچنين بالاتر از سقف مجاز 
تسهيلات ارائه شده است.  سخنگوي قوه قضائيه 
با بيان اينكه در زمينه چگونگي پرداخت تسهيلات 
نيز قانون رعايت نشده گفت: اعتبارسنجي مناسب 
نيز صورت نگرفته و ضمانت لازم نبوده است و همه 
اينها بخشي از تخلفات است كه دولت و بانك مركزي 
بايد آن را بررسي كند كه اشكال در كجاست و آ يا در 
قانون، عدم نظارت يا خداي ناكرده فساد بوده است. 

    5سال حبس براي محكومان امنيتي
 وي درباره آخرين وضعيت بدهكار بانكي كه اخيراً 
بازداش��ت ش��ده، گفت: وي در ابتدا به اتهام هزار 
ميليارد بدهي بانكي بازداشت شده بود كه در روند 
رسيدگي به پرونده خودش به هزار و 200 ميليارد 
تومان بدهي اعت��راف كرده اما تاكنون براس��اس 
اطلاعات بانك ها وي بالغ بر 2هزار ميليارد تومان 
معوقه بانكي دارد كه انجام تحقيقات از وي هم در 
مرحله انجام است. بايد دولت و بانك مركزي اقدام 
جدي در خصوص بدهي ه��اي بانكي انجام دهند، 
ضمن اينكه قوه قضائيه هم بايد با قاطعيت لازم در 

قبال بدهكاران بانكي احكام خود را صادر كنند. 

سخنگوي قوه قضائيه همچنين اظهار داشت: خانم 
نازنين زاغري محكوم به پنج سال زندان شده و حكم 
وي مورد تأييد قرار گرفته اس��ت. همچنين آقاي 
فرهاد عبدصالح هم به حبس محكوم شده كه در 
مرحله تجديدنظر بر حق وي تخفيف قائل شده اما 
حبس پنج س��اله وي قطعي است. در مجموع اين 
دو نفر اتهامات امنيتي دارند و فؤاد صادقي و علي 
غزالي هم به حبس محكوم ش��ده اند كه حكم آنها 
قطعي است و در مجموع منعي براي اعلام اسامي 

آنها وجود ندارد. 
   هر كجا نياز باش�د قوه قضائيه در موضوع 

پلاسكو ورود مي كند
محسني اژه اي همچنين با اشاره به اينكه هركسي در 
زمينه حادثه پلاسكو قصور داشته باشد و قصور آن 
اثبات شود، دادسرا برايش تصميم  مي گيرد و ورود 
مي يابد، گفت: پرونده تشكيل شده براي پلاسكو در 
دو بخش قبل از اتفاق و زمان پس از اين حادثه است 

كه اولويت ما با مسئله دوم است. 
وي در رابطه با پرونده حادثه پلاسكو و اينكه آيا كسي 
در اين پرونده بازداشت شده است يا خير، بيان كرد: 
فرض كنيم تعداد ديگري ساختمان پلاسكو وجود 
دارد آيا مي شود همه آنها را پلمب كرد يا بايد نسبت 
به آنها دفع خطر كرد؟طبق بند 14 ماده 55 قانون 

شهرداري، شهرداري موظف به رفع خطر است. 
اژه اي اذعان داش��ت: آيا مي ش��ود به 3 هزار نفر از 
كاركنان يك ساختمان گفت كه ديگر كار نكنيد، آيا 
چنين امري امكان پذير است يا به جاي پلمب و بيكار 
كردن عده اي بايد نسبت به اين ساختمان ها رفع 
خطر كرد. مسئله ديگر اين است كه آيا صرفاً اخطار 

شهرداري كفايت مي كند؟ آيا شهرداري براي همه 
اين ساختمان ها امكانات و بودجه كافي را دارد؟

    دخالت فرماندار تهران در پرونده ساختمان 
علاءالدين 

وي همچنين به پاساژ علاءالدين اشاره كرد و اظهار 
داشت: مدتي قبل بود كه گفته شد يكي از طبقات 
پاساژ علاءالدين ايمني كافي ندارد، در همين راستا 
بود كه ش��وراي تأمين تشكيل ش��د و در آن شورا 
فرماندار رسماً اعلام كرد كه تخريب طبقه مورد نظر 

علاء الدين صورت نگيرد. 
سخنگوي قوه قضائيه تاكيد كرد: بايد از الان اين نكته 
را مورد توجه قرار داد كه چه كساني به چه ميزاني در 
جلوگيري از اين حوادث و رفع خطر اين ساختمان ها 
مسئوليت دارند. ش��هرداري بايد رفع خطر كند و 
همچنين بايد از جنبه هاي مختلف توسط مالكين، 
 صاحبان سرقفلي ها همكاري صورت گيرد و همگي 
دست به دس��ت هم دهند تا حوادث اين چنيني 
در آينده تكرار نش��ود.  س��خنگوي قوه قضائيه در 
پاسخ به سؤالي مبني بر اينكه آيا دستگيري رسول 
داني��ال  زاده صحت دارد يا خير و اينك��ه آيا ادعاي 
برخي نمايندگان مجلس شوراي اسلامي مبني بر 
اينكه اين فرد با حسين فريدون ارتباط دارد تأييد 
مي ش��ود يا خير، گفت: بارها گفته ام كه برخي از 
متهمان به صورت علني محاكمه شوند و رسانه ها 
نيز اجازه انتشار داشته باشند، اما به هر تقدير فعلًا 
قانون به ما چنين اجازه اي نمي دهد.  وي اضافه كرد: 
اين فرد دستگير شده و دادسرا مشغول تحقيقات و 
ارتباطش با آن فرد روشن است، اما اينكه چه چيزي 
از تحقيقات خارج مي شود و اين ارتباط به جرم منجر 

مي شود يا خير، نمي توان فعلاً اظهار نظر كرد. 
محسني اژه اي همچنين در پاسخ به سؤال ديگري 
در خصوص دس��تگيري عليرضا زيباحالت منفرد 
در پرونده نفتي و اينكه آيا دس��تگيري اين فرد در 
حكم متهمان تأثيري دارد يا خير، گفت: در اينكه 
دستگيري اين فرد درباره بخشي از اموال كه تا به 
حال مفقود بوده مؤثر است يا خير، فعلًا نمي توان 
اظهار نظر كرد و بايد منتظر بود  و اينكه دستگيري 
اين متهم چه تأثيري در حكم متهمان ديگر را دارد 
نيز متوجه نمي شود زيرا اين پرونده متهمان بسياري 
دارد و دستگيري فرد مورد اشاره، آخرين آنها نيست.  
وي همچني��ن در مورد آخرين وضعيت بررس��ي 
فيش هاي حقوق هاي نجومي اظهار داش��ت: قرار 
بود كه دولت اگر به موارد تخلف فيش هاي حقوقي 
رسيد به قوه قضائيه اعلام كند كه تاكنون اين امر 
صورت نگرفته، لابد احتمالاً به تخلفي نرسيده اند 
ضمن اينكه ديوان محاسبات هم تاكنون چيزي را 
به ما مبني بر فيش هاي نجومي ارسال نكرده، اما از 
زماني كه قوه قضائيه به اين موضوع ورود پيدا كرده 
توانسته ايم برخي اقدامات را انجام دهيم. تاكنون 
بيش از 70 نفر احضار ش��ده اند ك��ه اين احضارها 
براساس اطلاعات اعلامي از سوي سازمان بازرسي 

كل كشور و سپاه بوده است. 
اژ ه اي اظهارداشت: برخي افراد احضار شده در پرونده 
فيش هاي نجومي اع��لام كرده اند با اينكه مبالغي 
خاص در فيش هاي آنها آمده اما اين مبالغ قرار بوده 
بين تعدادي از افراد زيرمجموعه شان تقسيم شود. 

   رفع خطر برعهده شهرداري است؛ اما
سخنگوي قوه قضائيه همچنين در رابطه با پرسش 
خبرنگاري مبني بر اينكه ش��نيده ش��ده تاكنون 
شهرداري 30 اخطار به ساختمان پلاسكو داده است، 
آيا دادستاني نمي توانست در اين مسئله وارد شود و 
براي پلمب اين ساختمان اقدام كند، اظهار داشت: 
وظيفه رفع خطر نسبت به چنين ساختمان هايي بر 
عهده دادستاني نيست، در صورتي كه يك ابلاغيه 
صادر شود كه به طور مثال فلان ساختمان در فلان 
روز آتش مي گيرد يا تخريب مي شود دادستاني در 
اين صورت مي تواند آن ساختمان را پلمب كند اما 
اگر صرفاً بيان شود كه اين ساختمان ايمن نيست در 
اين صورت دادستاني نمي تواند نسبت به پلمب آن 

اقدام كند زيرا رفع خطر بر عهده شهرداري است. 
سخنگوي قوه قضائيه در مورد سؤالي در خصوص 
ش��كايت رئيس دولت اصلاحات از س��ردار نقدي 
رئيس سابق سازمان بسيج مستضعفين گفت: اين 
شكايت در دادسرا ثبت شده و هم اكنون در مرحله 
تعقيب و رسيدگي است، ضمن اينكه هر فردي كه 
در دادگستري تظلم خواهي و ش��كايت كند، اين 

شكايت ثبت و قطعاً به آن رسيدگي مي شود. 
     ماجراي س�ؤال 50 ميليوني از سخنگوي 

قوه قضائيه
محس��ني اژه اي س��خنگوي قوه قضائيه در پاسخ 
به س��ؤالي مبني براينكه چند روز پيش 10 لباس 
شخصي به واحدي در خيابان شريعتي يورش برده و 
تمام واحدها را جست وجو و تعدادي را نيز دستگير 
كرده اند و حتي تفنگي روي شقيقه آنها گذاشته كه 
اعتراف كنند، اظهار داش��ت: آقايي هفته گذشته 
مي گفت به من پيش��نهاد داده اند كه 50 ميليون 
به تو مي دهيم كه از محس��ني اژه اي سؤال كنيد و 
اميدوارم سؤال شما از آن دسته نباشد.  وي افزود: آيا 
شما خودت اين موضوع را ديده اي كه تفهيم اتهام 
نشده و آيا اين موضوع را از نزديك مشاهده كرده ايد. 
آيا ش��ما آن چيزي را كه مي گوييد ديده و آيا آنجا 
بوده ايد و برايتان مشخص شد كه حكم نداشته اند؟ 
البته نمي دانم چنين بازداشتي بوده يا خير ولي حتماً 
آنچه كه مي گوييد كسي به شما گفته است.  اژه اي 
اضافه كرد: پيگرد قانوني براي شما بايد تشكيل شود، 
به من بگوييد كه چه كسي اين را گفته است، همه 
اينجا شاهدند كه شما اين موضوع را داريد به صورت 
خبري مي گوييد بگوييد چه كس��ي گفته است.  
خبرنگاري كه اين سؤال را مطرح كرده بود، پاسخ 
داد، مديرمسئول و همكاران بنده.  اژه اي در پاسخ 
گفت كه بگوييد دفعه بعد بيايند اگر مديرمسئول 
شما هم عين شما گفت پيگيري مي كنيم چه كسي 

اين حرف ها را گفته است. 
   پايان مرخصي مهدي هاشمي

محسني اژه اي در پاسخ به پرسش ديگري مبني بر 
اينكه درخواست اعاده دادرسي مهدي هاشمي در 
ديوان عالي تأييد شده يا خير و اينكه آيا وي به زندان 
بازگشته است، مطرح كرد: مرخصي مهدي هاشمي 
امروز تمام شده است اما در حال حاضر اطلاعي از 

بازگشت وي به زندان ندارم!

آيت الله مكارم شيرازي خطاب به مسئولان: 
سرنوشت كشور را به برجام گره نزنيد

آيت الله مكارم با انتقاد از برخي رسانه ها كه تلاش مي كنند برجام 
را تنها راه نجات كشور معرفي كنند گفت: اين رويكرد عيب است 
از اين جهت كه دش�من از آن به عن�وان نقطه ضعف ما اس�تفاده 
مي كند، از همين رو نبايد از برجام براي خود پاشنه آشيل بسازيم. 
به گزارش رسا، آيت الله مكارم شيرازي در جمع طلاب و فضلاي مدارس 
علميه بناب، تهران و كرمان با بيان اينكه غربي ها آبروي خودشان را با 
حمايت از عربستان برده اند اظهار داشت: عربستان يمن را به مخروبه اي 
تبديل كرده ام��ا تنها دليلي كه هن��وز غربي ها با وج��ود اين جنايات 
سعودي ها از آنها حمايت مي كنند، همان درآمدهاي مالي است، آنها 
مي دانند عربستان سعودي هيچ يك از معيارهاي حقوق بشر را رعايت 
نمي كند ولي باز هم از او حمايت مي كنند. وي با اشاره به اينكه كساني 
كه در پست هاي اجتماعي هستند بايد در مسئله برجام كه اين روزها 
موردتوجه قرار گرفته  دقت كنند گفت: برجام كار خوبي بود كه صورت 
گرفت اما نبايد همه سرنوشت كشور را به برجام گره بزنيم، نبايد خيال 
كنيم همه سرنوشت ما به برجام گره خورده است. استاد برجسته درس 
خارج حوزه علميه قم بر لزوم توجه به مسئله برجام تأكيد كرد و ادامه 
داد: اگر مسئله اقتصاد مقاومتي را مورد توجه قرار دهيم و به توان داخل 
تكيه كنيم، در صورتي كه امريكايي ها برجام را پاره كنند ما همچنان 

روي پاي خود مي ايستيم. 
اين مرجع تقليد افزود: تكيه كشور به برجام و ناتواني در برابر تحريم ها 
واقعيت ندارد اگرچه برج��ام اتفاق خوبي بود و ع��ده اي در اين زمينه 
زحمت كش��يدند اما اگر بخواهيم بگوييم بدون آن زندگي براي مردم 
ممكن نيست، اشتباه است. آيت الله مكارم شيرازي با تأكيد بر اينكه بايد 
در مقابل دشمن با تمام قوا ايس��تادگي كنيم خاطرنشان كرد: خيانت 
در اموال كشور و اموال بانك ها مشكل بزرگي است از همين رو يكي از 
مهم ترين وظايف كوتاه كردن دست ظالم از گريبان مسلمانان مظلوم 
است. وي با اش��اره به حمايت هاي ايران از مردم سوريه، يمن و عراق 
گفت: بايد جلوي ظالم را بگيريم، يكي از اين راه ها هم موفقيت هر چه 
بيشتر در رشد علمي است، در حقيقت عقب ماندگي از نظر علم و دانش 

سبب انواع عقب ماندگي ها مي شود. 

  وزير اطلاعات: 
شواهدي ازخرابكاري در حادثه پلاسكو نديديم

وزي�ر اطلاعات تأكي�د ك�رد: نيروهاي امنيت�ي از ابت�داي وقوع 
آتش س�وزي در س�اختمان پلاس�كو، در محل حاضر ش�ده و به 
بررس�ي علائ�م و ش�واهد موج�ود پرداختن�د ام�ا تاكن�ون ب�ا 
بررس�ي هاي همه جانبه ب�ه هيچ نش�انه اي مبني بر وج�ود اراده 
تروريس�تي ي�ا خرابكاران�ه ب�ودن اي�ن حادث�ه برنخورده اي�م. 
به گزارش ايرنا س��يد محمود علوي شنبه ش��ب در بازديد از محل 
حادثه ساختمان پلاسكو در جمع خبرنگاران افزود: البته اين سخن 
به آن معنا نيس��ت كه قضيه را تمام ش��ده بدانيم و قطعاً مطالعات 
خود را انجام مي دهيم. وي با اش��اره به اينكه در خصوص حوادث 
رخ داده حتي اگ��ر جنبه امنيتي نداش��ته باش��د، احتمالات لازم 
بررسي مي شود، تصريح كرد: اگر احتمال وجود جنبه امنيتي داده 
شود، موضوع از لحاظ حرفه اي بررسي مي ش��ود و اگر وجود اراده 
تروريستي در پشت حادثه اي اثبات شود، قطعاً تدابير و اقدامات لازم 
را انجام مي دهيم. علوي با انتقاد از شايعه پراكني ها و بهره برداري 
سياسي از حوادثي همچون ساختمان پلاسكو و نيز برخورد دو قطار 
مسافري در سمنان، اظهار كرد: اين اقدامات حركت هاي نامعقولي 
است كه ذهن مردم را مشوش مي كند. بايد در شرايط كنوني دست 
به دس��ت هم دهيم و با اف��راد مصيبت ديده هم درد ش��ويم. وزير 
اطلاعات تاكيد كرد: بايد در جهت رفع اين مشكل اقدام شود و پس 
از مشخص ش��دن علل حادثه، از تكرار اين حوادث جلوگيري شود 
زيرا ساختمان هاي فرس��وده زيادي در تهران است كه امكان بروز 
اين حادثه براي آنها نيز وجود دارد. وي در مورد علل وقوع انفجار در 
ساختمان پلاسكو گفت: در زمان حاضر نمي توان در اين مورد اظهار 
نظر كرد اما مشخص است كه انفجارها ناشي از مواد منفجره نبوده 
است. علوي خاطرنشان كرد: س��اختمان پلاسكو گازكشي نبوده و 
افراد شاغل از وسايلي همچون گاز پيك نيك و بخاري هاي گازسوز 
اس��تفاده مي كردند كه هركدام از آنها مي تواند پس از آتش سوزي 

عاملي براي انفجار باشد. 

تسليت سرلشكر باقري در پي شهادت آتش نشانان
رئي�س س�تادكل نيروه�اي مس�لح در پ�ي حادث�ه پلاس�كو و 
ش�هادت جمع�ي از آتش نش�انان پي�ام تس�ليتي ص�ادر ك�رد. 
به گ��زارش فارس، س��ردار سرلش��كر محمد باقري رئيس س��تادكل 
نيروهاي مسلح در پي حادثه پلاسكو و شهادت جمعي از آتش نشانان 
پيامي صادر كرد كه در آن آمده است: حادثه آتش سوزي و فروريختن 
يكي از ساختمان هاي تجاري تهران كه شهادت و مصدوميت جمعي 
از آتش نشانان شجاع و دلير را به دنبال داشت موجب تأسف و تأثر ملت 
شهيدپرور ايران اسلامي ش��د. اينجانب ضمن ابراز همدردي و آرزوي 
صبر و سلامتي براي خانواده هاي معظم شهدا و مصدومين آتش نشان و 
تمامي بازماندگان آنان، اين حادثه دلخراش را به مردم شريف و كاركنان 
محترم آتش نشاني تسليت عرض مي نمايم. ان شاءالله در پيشگاه حضرت 

حق از اجر و ثواب والايي برخوردارند. 

آ ل اسحاق خبر داد 
استقبال نيروهاي انقلاب از تشكيل جبهه مردمي

حركت جبه�ه مردمي فق�ط براي انتخابات نيس�ت بلك�ه برنامه 
پاي�دار اس�ت ت�ا نيروه�اي انق�لاب ب�ا حفظ ش�رايط خ�ود در 
مجموع�ه بزرگ�ي ب�راي هميش�ه انق�لاب هماهن�گ ش�وند. 
يحيي آل اسحاق عضو هيئت مؤسس »جبهه مردمي نيروهاي انقلاب 
اس��لامي« در گفت وگو با فارس، با اش��اره به اس��تقبال مطلوبي كه از 
اين جبهه مردمي صورت گرفته اس��ت، اظهار داشت: »جبهه مردمي 
نيروهاي انقلاب اسلامي« به صورت فراجناحي فعاليت خود را آغاز كرد 
و از اين رو همه نيروهاي انقلاب از اين حركت اس��تقبال و آن را تأييد 
كردند. آل اسحاق ادامه داد: استقبال مردمي از جبهه مردمي نيروهاي 
انقلاب نشان مي دهد تشكيل اين جبهه از ضروريات و نيازهاي كشور 
بوده اس��ت و اين تش��خيص و اقدام براي ايجاد اين جبهه كار درستي 
بوده است. وي بابيان اينكه تاكنون بيش از 550 نفر از شخصيت هاي 
سياس��ي، فرهنگي و دانش��گاهي از اين جبهه اعلام حمايت كرده اند، 
تصريح كرد: اين جدول حاميان رو به تكامل است و حمايت ها به صورت 

گروهي و فردي اعلام خواهد شد.
 عضو هيئت مؤسس »جبهه مردمي نيروهاي انقلاب اسلامي« با بيان 
اينكه جبهه مردمي در حوزه انتخابات رياس��ت جمهوري نيز حضور 
فعالي خواهد داشت، به اقدامات صورت گرفته اشاره كرد و افزود: ما بر 
اساس مواضع اعلام شده در بيانيه جبهه حركت مي كنيم و اين حركت 
بر مبناي كار حزبي نيست بلكه جبهه اي بوده و اين حركت كاملاً مردمي 
اس��ت كه اين نكته تفاوت فعاليت اين جبهه با دوره هاي قبل اس��ت. 
آل اسحاق از برگزاري نشست هاي ديگري از اقشار و اصناف در روزهاي 
آينده خبر داد و گفت: ما 22 قش��ر تعريف كرده ايم كه هركدام از آنها 
اعضاي خود را انتخاب و به مجمع عمومي معرفي مي كنند و اس��اتيد، 
هنرمندان، اصناف و كارآفرين��ان و روحانيون براي عضويت در مجمع 

نمايندگان خود را معرفي خواهند كرد. 

حسن رشوند

 سخنگوي كميسيون امنيت ملي   مجلس: 
برخيباپلاسكوانتقامجوييسياسيميكنند

انتقادكواكبيانازتشكيلنشدن
جلساتشورايساماندهيپايتخت

      خبر کوتاه 

سخنگوي كميس�يون امنيت ملي و سياست 
خارجي مجلس با بي�ان اينكه برخي با س�وء 
استفاده از حادثه پلاسكو دنبال انتقام جويي 
و تسويه حس�اب هاي سياس�ي ب�ا  افرادند، 
گف�ت: برخ�ي مي خواهن�د پلاس�كو را ب�ه 
س�وژه اي براي كارهاي نمايشي تبديل كنند. 
سيدحس��ين نقوي، نماينده م��ردم ورامين در 
گفت وگو با فارس با اش��اره به حادثه س��اختمان 
پلاسكو اظهار داش��ت: حادثه پلاسكو قلب همه 
ملت ايران را آزرده خاطر ك��رد، اما همه نظام در 
اين حادث��ه پاي كار آمدند. رهب��ر معظم انقلاب 
نيز بيانيه اي بسيار سنجيده و دقيق در اين زمينه 
صادر كردند و قوه مجريه، قوه مقننه و قوه قضائيه، 
نمايندگان مجلس، كميس��يون هاي تخصصي 
پارلمان، آتش نشاني، ش��هرداري، شوراي شهر و 
همه ارگان ها پاي كار آمدند و ضمن اعلام همدردي 
با حادثه ديدگان، براي حل موضوع كمك كردند. 
وي افزود: اين موضوع نش��ان دهنده آن است كه 

همه نظام در اين گونه حوادث پاي كار مي آيند، اما 
متأسفانه در برخي موارد شاهد حاشيه سازي هاي 
عده اي بوديم و برخي به دنبال آن هس��تند كه با 
استفاده از اين حادثه تسويه حساب هاي سياسي 
خودشان را انجام دهند و رقابت هاي سياسي شان 
را به نماي��ش بگذارند و به رخ بكش��ند و در واقع 
بهره برداري سياس��ي از اين اتفاق داشته باشند. 
س��خنگوي كميس��يون امنيت ملي و سياست 
خارجي مجلس همچنين تصريح كرد: برخي با 
استفاده از حادثه پلاس��كو به دنبال انتقام جويي 
سياسي از افراد هستند، يا اينكه مي خواهند اين 
حادثه را به س��وژه اي براي تبليغ��ات و كارهاي 
نمايش��ي تبديل كنند، در حالي كه ه��ر دو اين 
حركت ها غلط است، بهتر است همه ما به همان 
توصيه هاي مقام معظم رهب��ري توجه كنيم و با 
پرهيز از مسائل حاشيه اي فعلاً دست به دست هم 
دهيم تا اين موضوع حل و به مسئله رسيدگي شود، 

شايد هنوز افراد زنده اي زير اين آوار باشند. 

يك نماينده اصلاح طلب مجلس گفت: متأسفانه 
تشكيل جلسات س�اماندهي پايتخت پس از 
تصويب، اجرا و تشكيل نشده است، در صورتي 
كه پس از تصوي�ب قانون بايد اجرا مي ش�د. 
مصطفي كواكبيان، نماينده مردم تهران و عضو 
فراكس��يون اميد مجلس ش��وراي اس��لامي در 
گفت وگو با فارس، با اشاره به عدم تشكيل جلسات 
شوراي ساماندهي امور پايتخت در دولت يازدهم 
اظهار داشت: ما در اين زمينه قانون داريم كه قانون 
آن را مجلس نهم مصوب كرده است. وي همچنين 
تصريح كرد: با توجه به بحراني كه در تهران پيش 
آمد همه ما به تكاپو مي افتيم كه فكري كنيم، اما 
مهم تر از بحران ها، بحث ساماندهي امور پايتخت 
اس��ت كه وظايف مختلف��ي دارد. وي بر همين 
اساس اضافه كرد: بحران يك بخش از مشكلات 
تهران است اما اينكه مديريت بحران را چه كسي 
قانوناً در تهران برعهده دارد، بايد حتماً يكپارچه و 
مشكل حل شود، چراكه وزارت كشور در كل كشور 

مديريت بحران را برعهده دارد. 
در بحث مديريت بحران، وزارت كشور در كل كشور 
و براي شهر تهران شهرداري مسئوليت دارد كه اين 
بايد يكپارچه و يك كاسه شود. بنده معتقدم مهم تر 
از بحث بحران امور، ساماندهي پايتخت است كه 
بايد شوراي ساماندهي كه دبيري آن بر عهده وزير 
مسكن است و رياست آن را شخص رئيس جمهور 
برعهده دارد، مورد توجه قرار دهند. عضو فراكسيون 
اميد مجلس با تأكيد بر اينكه شوراي ساماندهي 
امور پايتخت بايد تشكيل و جلسات آن برگزار شود، 
عنوان كرد: بحث مس��ائل پايتخت بايد از زواياي 
مختلف مورد بررسي قرار گيرد. البته يك بخش 
آن بحران هاي پيش آمده و مديريت بحران است 
و بخش هاي ديگري نظير آلودگي هوا، ترافيك، 
صنوف مزاحم، صناي��ع آلاينده، پادگان هايي كه 
بايد قانوناً از تهران خارج ش��وند و حتي احتمال 
انتقال پايتخت سياسي همه بحث هايي است كه 

بايد در شوراي ساماندهي مطرح شود. 

 نماي نزدیک

    اهداي مسكن 14ميلياردي دانيال زاده به همسر فريدون
 نماينده مردم تبريز در مجلس بخشي از ارتباطات يكي از بدهكاران كلان بانكي با حسين فريدون برادر 

رئيس جمهور را تشريح كرد. 
محمداسماعيل سعيدي در گفت وگو با تسنيم، گفت: جمعي از نمايندگان در تذكري به رئيس جمهور 
پيرامون ارتباط حسين فريدون، برادر رئيس جمهور با برخي از بدهكاران كلان بانكي از جمله رسول 
دانيال زاده كه چندي پيش دستگير شد، توضيحاتي خواستيم، چرا كه رياست جمهوري و جايگاه يك 
رئيس جمهور بسيار مهم است و نبايد چنين حواشي در مورد برادر شخص رئيس جمهور مطرح باشد. 
وي ادامه داد: ما پيش از اينكه آقاي اژه اي اين موضوع را اعلام كند و اين مسائل به صورت رسانه اي 
انعكاس يابد در تذكري از آقاي رئيس جمهور درخواست كرديم تا به اين موضوع رسيدگي كند و اجازه 
ندهد چنين شائبه هايي پيرامون برادر ايشان مطرح شود، چرا كه به جايگاه رئيس جمهور لطمه وارد 
مي شود. همچنين سندي همراه با اين تذكر براي رئيس جمهور ارسال كرديم كه نشان مي داد يك واحد 
مسكوني به ارزش 14 ميليارد تومان توسط آقاي دانيال زاده به اسم همسر آقاي فريدون خريداري شده 
و ما اسناد آن را به پيوست تذكر براي رئيس جمهور ارسال كرديم. اين نماينده بر همين اساس تصريح 
كرد: از رئيس جمهور خواستيم تا شفاف سازي كند كه به چه دليل يك واحد مسكوني به مبلغ 14 
ميليارد تومان براي همسر برادر رئيس جمهور خريداري شده، اما هنوز از سوي رئيس جمهور پاسخي 

به اين نامه و تذكر داده نشده، البته نمايندگان همچنان پيگير اين موضوع هستند. 

سخنگوی قوه قضائيه در نشست خبری با خبرنگاران تأييد كرد

ارتباط ابربدهكار  بانكی  با فريدون


